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24. oktober 2019 

 

 

I medfør af § 37 stk. 1 i Forretningsordenen for Inatsisartut, fremsætter jeg følgende 

spørgsmål til Naalakkersuisut: 

 

Spørgsmål til Naalakkersuisut: 

 

1. Til §37_152/2019 svarede Naalakkersuisut, at størrelsen af hellefisk 

fanget i den kvotefrie fiskeri i Diskobugten, er faldet fra 57 cm i 2010 

til under 54 cm i 2017 i gennemsnitsstørrelsen.  

 

- Er det Naalakkersuisut´s fortsatte vurdering, at det er svært at pege 

på hvorvidt hellefiskefiskeret i den kvotefrie fiskerizone i Diskobugten 

sker på et bæredygtigt grundlag?    

2. Til §37_152/2019 svarede Naalakkersuisut, at der ikke er sat en præcis 

dato, men at Naalakkersuisut overvejer endnu en ophævelse af den 

kvotefrie fiskerizone i Diskobugten.  

 

- Hvor langt er Naalakkersuisut´s arbejde d.d. i forhold til ophævelse af 

den kvotefrie fiskerizone i Diskobugten?  

3. Til §37_13/2019 svarede Naalakkersuisut, Naalakkersuisut baserer sin 

vurdering på principperne om bæredygtighed i forhold til 

Naalakkersuisuts egen vurdering af hvormange fiskere, det kystnære 

hellefiskefiskeri kan bære i forhold til den biologiske anbefaling.  

 

- Hvad er Naalakkersuisuts egen vurdering af, hvormange fiskere i det 

kystnære fiskeri kan bære fiskeriet indenskærs i forhold til den 

biologiske anbefaling? 

 

 (Medlem af Inatsisartut Sofia Geisler, Inuit Ataqatigiit) 

 

 

Begrundelse: 

 

Vi må konstatere, at Grønlandsbanken Bank stopper al finansiering af jollefiskeriet. Vi kan læse 

i medierne, at begrundelsen for dette er, at antallet af jollefiskere er steget dramatisk gennem 

de seneste år samtidig med, at fiskeriet hverken er bæredygtigt biologisk eller økonomisk. 

 

Det er på baggrund af dette, at ovenstående spørgsmål sendes til Naalakkersuisut.  
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Jeg ønsker at mine spørgsmål bliver besvaret inden for 10 arbejdsdage.  


